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Protokół nr LXII/24 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 26 stycznia 2024 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego  

w Świdnicy przy ul. Armii Krajowej 47 

 
Tematy sesji: 

 Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Świdnicy na 2024 rok 

 Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy za 2023 rok 

 Przedstawienie Planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy na 2024 rok 

 Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Świdnicy na 2024 rok 

 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad – 12.30 

 

W sesji uczestniczyli: 
 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Józef Cygan, Przewodniczący Rady- Jan Dzięcielski, Wiceprzewodniczący Rady- Rafał 

Fasuga, Wiceprzewodnicząca Rady- Joanna Gadzińska, Krzysztof Grudziński, Jan Jaśkowiak, 

Tomasz Kempa, Mariusz Kuc, Krzysztof Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta 

Morańska, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, Marcin Paluszek, Lesław Podgórski, 

Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Zofia Skowrońska-Wiśniewska, Marcin Wach, Violetta 

Wiercińska, Władysław Wołosz, Wiesław Żurek. 

(nieobecni: Lech Bokszczanin, Aldona Struzik) 

 

2. Prezydent Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta- Krystian Werecki 

4. Zastępca Prezydenta Miasta- Szymon Chojnowski 

5. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

6. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

7. Radca Prawny- Mariusz Starke 

8. Rzecznik Prasowy- Magdalena Dzwonkowska 

9. Biuro Prezydenta Miasta - Wiktor Bąkiewicz 

 

10. Zaproszeni Goście, m. in.: 

o Dyrektorzy Wydziałów/Biur Urzędu Miejskiego: 

- Adam Mazur - Dyrektor Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

- Małgorzata Osiecka - Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Architektury 

- Dagny Biowska - Zastępca Dyrektora Wydziału Przetargów i Inwestycji Miejskich 

- Maciej Gleba - Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej 

- Sławomir Kwiatkowski - Dyrektor Wydziału Transportu 

- Małgorzata Synowiec - Dyrektor Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

- Alicja Masny - Dyrektor Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej 

- Jacek Piekunko - Dyrektor Wydziału Promocji Miasta 

- Anna Skrzypacz - Dyrektor Wydziału Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego 

- Magdalena Urbańska-Malucha - Dyrektor Wydziału Edukacji 
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- Izabela Siekierzyńska - Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Spraw Socjalnych 

-Apolonia Kawka-Szczyieł - Dyrektor Wydziału Spraw Obywatelskich 

- Ewa Suchowińska - Biuro Prezydenta Miasta 

- Izabela Mikuła - Biuro Ochrony i Konserwacji Zabytków 

- Kazimierz Chajduga - Audytor Wewnętrzny 

- Dorota Kruźlak - Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego 

 

o Kierownicy Referatów/Specjaliści Urzędu Miejskiego: 

-  Joanna Trojan-Skała - Główny Specjalista Referatu Kultury 

- Radosław Werner - Kierownik Referatu Sportu 

- Magdalena Okniańska - Kierownik Referatu Organizacji Pozarządowych 

- Agnieszka Fiłonowicz - Kierownik Referatu Administracyjno-Gospodarczego 

- Przemysław Kondzior - Referat Informatyki i Informacji Publicznej 

 

o Dyrektorzy miejskich jednostek organizacyjnych oraz spółek z udziałem gminy: 
- Ewa Cuban - Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 

- Bożena Kuźma - p.o. Dyrektora Świdnickiego Ośrodka Kultury  

- Dobiesław Karst - Dyrektor Muzeum Dawnego Kupiectwa 

- Violetta Kalin - Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  

- Maria Florczak -  Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Nieruchomości  

- Marek Fiłonowicz - Komendant Straży Miejskiej  

- Jacek Piotrowski - Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej w Świdnicy 

Sp. z o.o. 

- Tomasz Jaworski - Prezes Zarządu Świdnickiego Przedsiębiorstwa Wodociągów  

i Kanalizacji w Świdnicy Sp. z o.o. 

- Marek Zawisza - Prezes Zarządu Świdnickiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 

Sp. z o.o. 

- Tomasz Kurzawa - Prezes Zarządu Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego 

Świdnica" Sp. z o.o. 

- Rafał Majtczak - Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Utylizacji Odpadów Sp. z o.o. 

 
      PORZĄDEK OBRAD: 

1. Otwarcie LXII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad LXII sesji Rady Miejskiej. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej. 

5. Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Świdnicy na 2024 rok. 

6. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy za 2023 rok. 

7. Przedstawienie Planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Świdnicy na 2024 rok. 

8. Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

w Świdnicy na 2024 rok- (zał. nr 1, proj. LXII/1).  

9. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie- (zał. nr 1, proj. LXII/: 2-7). 

10. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 21.12.2023 r. 

11. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

12. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

13. Zakończenie LXII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.   

______________________________ 
                                                                                                                                                                         

Ad 1. Otwarcie LXII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski powitał Radnych oraz przybyłych Gości, 

dokonał otwarcia LXII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy w dniu 26 stycznia 2024 r.,  

a następnie stwierdził quorum (21 radnych) i poinformował o prawomocności obrad.  

_______________________________ 
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Ad 2. Przedstawienie porządku obrad LXII sesji Rady Miejskiej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił porządek obrad LXII sesji Rady 

Miejskiej (zał. nr 2). 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - poprosił, aby do porządku obrad dopisany został jeszcze 

jeden punkt, tj. informacja o sposobie likwidacji pieców, kominków na terenie miasta. 

Powiedział, że mieszkańcy zwracają się do niego, zapewne do innych radnych również,  

z pytaniami, wątpliwościami bowiem są zagubieni. Dotarła do nich ulotka, że do 1 lipca 

trzeba zlikwidować piece, ale nikt nie wie jak to ma się odbyć. Piece w śródmieściu, te 

kaflowe, zabytkowe mają być rozebrane czy też mają być tylko zdemontowane, zatkane? Jak 

to trzeba zrobić? Co trzeba zrobić z kominkiem w domkach jednorodzinnych? Czytamy, że 

nie wolno palić, należy to zlikwidować. Co znaczy słowo zlikwidować? Są obawy 

mieszkańców jak to miałoby wyglądać. Nie chcieliby działać wbrew prawu. On sam nie 

potrafi odpowiedzieć na te pytania. Dobrze byłoby, aby ktoś kompetentny w kilku zdaniach 

powiedział jak wdrażanie tych przepisów miałoby wyglądać. Byłaby to bardzo dobra 

informacja. Powiedział, że taki wniosek składa, obojętnie w którym punkcie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zaproponował, jeśli zgodzi się na to Pani 

Prezydent, aby taka informacja znalazła się w porządku obrad następnej sesji. Do przekazania 

tych informacji zapewne trzeba się przygotować. Dodał, że jest uchwała sejmiku 

województwa dolnośląskiego, którym wiemy kto rządzi i z racji tego tym bardziej musimy się 

przygotować. Poprosił o opinię Panią Prezydent. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - zaproponowała abyśmy tego nie robili na sesji 

tylko zorganizowali spotkania otwarte dla mieszkańców. My w informacji, która dociera do 

każdego użytkownika zgodne z deklaracjami, które mieszkańcy składali 1,5 roku temu (stąd 

mamy bazę danych), że podstawowym źródłem ogrzewania jest palenisko węglowe - do nich 

dzisiaj wysyłamy informacje, że należy to zmienić. To nie jest nasz wymysł. Tak jak 

powiedział Pan Przewodniczący jest uchwała sejmiku województwa dolnośląskiego, która 

obliguje wszystkich mieszkańców Dolnego Śląska, żeby takich zmian dokonać. My zaś 

informujemy z jakich środków pomocowych, a mamy ich do dyspozycji naprawdę sporo, 

mogą mieszkańcy skorzystać. Natomiast po to, aby każdy mógł swoje indywidualne pytania 

zadać i uzyskać wiążącą odpowiedź są do dyspozycji pracownicy referatu, który się tym 

zajmuje - 4 osoby przygotowane do tego fachowo. Jej zdaniem jest to lepsza metoda kiedy 

mieszkaniec bezpośrednio zadaje pytanie i od razu uzyskuje odpowiedź. Są uruchomione 

telefony, można pytania zadać e-mailem lub po prostu przyjść. Natomiast jeśli radny uważa, 

że warto byłoby zorganizować spotkanie dedykowane temu to oczywiście jesteśmy do 

dyspozycji i w terminie dogodnym dla mieszkańców możemy to zorganizować. Powiedziała, 

że taka jest jej propozycja, radni natomiast zdecydują jak uważają. Ciężko natomiast jest jej 

sobie wyobrazić, że państwo radni w czasie sesji zadają pytania w imieniu mieszkańców. 

Może się bowiem okazać, że to nie są takie pytania, a może ktoś nie słyszy, nie ogląda sesji. 

Nam zależy na tym, aby informacja precyzyjna dotarła do zainteresowanych, a jest ich  

w Świdnicy jeszcze około 2500 - tyle osób zadeklarowało paleniska węglowe jako 

podstawowe źródło ciepła. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - powiedział, że teraz po tej wypowiedzi można się 

zaniepokoić. Myślał, że naprawdę jest to prosty temat, tym bardziej, że Pani Prezydent 

potwierdza, że są urzędnicy przygotowani i oni to wiedzą. Jaki problem jest w tym żeby  

przyszli na sesję i powiedzieli jak to wygląda? Jest to duża skala 2000 osób. Wiemy jak 

wyglądają takie duże spotkania. Nie każdy ma ochotę przyjść na takie spotkanie i dalej będzie 

dezinformacja w tym temacie. Albo jesteśmy przygotowani, albo nie. Skoro jesteśmy to nie 

widzi przeszkód ani powodu, aby zaproszony urzędnik za powiedzmy dwie godziny 
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powiedział w kilku prostych zdaniach jak to wygląda. Chyba że to właśnie nie jest takie 

proste, to tym bardziej trzeba tym ludziom pomóc. On nie wie jak im pomóc. Zapytał się 

radnych czy wiedza co odpowiedzieć jak ktoś zadeklarował piec centralnego ogrzewania na 

gaz, a ma jeszcze piece przedwojenne kaflowe, co ma z tymi piecami zrobić? O takie pytania 

mu chodzi. Powiedział, że składa wniosek, aby taki punkt znalazł się w porządku obrad pod 

koniec sesji.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że zaraz będziemy omawiać 

plan pracy Rady Miejskiej na 2024 rok i w miesiącu lutym nie ma wpisanego żadnego tematu. 

Zaproponował, aby informacja o którą prosi radny Lewandowski ujęta została w planie pracy 

Rady Miejskiej na 2024 w miesiącu luty. Jeśli radny się na to zgodzi to na przyszłej sesji taka 

informacja zostanie przedstawiona. Będziemy wówczas mogli dyskutować w imieniu 

mieszkańców. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - poprosił, aby nie była to informacja pisana w formie ulotki 

tylko, aby ktoś przyszedł na sesję i z radnymi porozmawiał. Wyraził zgodę na propozycję 

przewodniczącego. 

 

Radny Wiesław Żurek - powiedział, że temat jest bardzo ważny i nie powinniśmy rozmawiać 

o nim na sesji beż żadnego przygotowania. Odnosząc się do wypowiedzi radnego 

Lewandowskiego powiedział, że chyba od dwóch lat działa w urzędzie, na drugim czy na 

trzecim piętrze biuro, które się tym zajmuje. Pracują tam cztery dziewczyny, niezwykle 

merytoryczne i pomocne. Na pytanie radnego, który pytał co ma odpowiedzieć ludziom, 

którzy się pytają powiedział, że ma dokładnie takie same pytania. Wszystkim tym osobom 

mówi, aby szli do urzędu miasta bo tam uzyskają pełną informację. Ludzie chodzą  

i potwierdzają, że otrzymali informację i pomoc np. w wypełnianiu wniosków. Nie ulega 

wątpliwości, że temat jest ważny. Powiedział, że poza sesją powinny być jakieś informacje 

dodatkowe, bardziej szczegółowe, nie tylko ulotki informujące o tym. Odnośnie osób, które 

mają piece zabytkowe powiedział, że sam ma taki piec i procedura jest taka, że trzeba 

wystąpić z pismem do konserwatora zabytków. Konserwator odpisuje, że zezwala na 

posiadanie takiego pieca, niemniej jednak trzeba go odciąć, nie wolno w nim palić. Tak 

wyglądają procedury. To wszystko powiedzą w urzędzie. Debata oczywiście, ale nie dzisiaj. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że rozumie, iż radny 

Lewandowski zgodził się abyśmy przygotowali się z tematem na przyszłą sesję. Uważa, że  

w tym temacie na tą chwilę dyskusja powinna zostać zamknięta.  

 

Radny Lesław Podgórski - powiedział, że jest za propozycją Pana Przewodniczącego, aby 

temat był omawiany na sesji za miesiąc. Argumentem w tej chwili na pozostawienie innych 

niż elektrycznych czy gazowych źródeł ogrzewania jest to, że czasy się zmieniły przez 

ostatnie dwa lata i zachodzi zagrożenie takie, że nie będzie na czym wody zagotować  

i ogrzać. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - zwrócił uwagę na informacje, które pojawiły się w trakcie 

dyskusji. Pan radny być może ma większą wiedzę niż my i poinformował, że trzeba wystąpić 

do konserwatora zabytków o zgodę na utrzymanie takiego pieca, trzeba go odciąć. W ulotce 

jednak tego nie było. Pierwszy raz o tym usłyszał. Nie możemy wszystkich ludzi odsyłać do 

urzędu. Jego zdaniem radny powinien wiedzieć więcej niż przeciętny obywatel miasta. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie porządek obrad  LXII 

sesji Rady Miejskiej: 

 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 3) 
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porządek obrad LXII sesji został przyjęty. 

_______________________________ 

 

Ad 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków powołano Radnych: 

  Michał Zastawny 

  Józef Cygan 

  Jan Jaśkowiak 

 

Radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie ww. skład Komisji: 

 

w głosowaniu: za - 18, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 4) 

 

skład Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty. 

_______________________________ 

 

Ad 4. Przyjęcie protokołu z LXI sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przypomniał radnym, że protokół  

z LXI sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i w związku z brakiem uwag 

wniósł o jego przyjęcie: 

w głosowaniu:  

 za - 18,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 5) 

 

protokół z LXII sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

_______________________________ 

 

Ad 5. Przedstawienie i przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej  

w Świdnicy na 2024 rok. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że radni otrzymali wcześniej 

plan pracy Rady Miejskiej na 2024 rok, plan ten był również w komisjach. Następnie 

przestawił plan pracy, uwzględniając w miesiącu lutym temat, o który wnioskował radny 

Lewandowski, tj. "Informacja na temat nieekologicznych źródeł ciepła" (zał. nr 6).  
 

Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury, Komisja 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Współpracy 

Międzynarodowej - zaopiniowały pozytywnie plan pracy Rady Miejskiej na 2024 rok.  
 

Radni nie wnieśli uwag do planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie plan pracy Rady 

Miejskiej na 2024 rok: 
 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 7) 
 

plan pracy Rady Miejskiej na 2024 rok został przyjęty 
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_______________________________ 
 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska- powiedziała, że nie ma na sesji Pani Barbary 

Sawickiej ponieważ jest chora, ale już dziś chciała zapowiedzieć, że Pani Basia żegna się  

z nami odchodząc już niedługo na zasłużoną emeryturę. Będziemy ją żegnać z wielkimi 

serdecznościami i wielką wdzięcznością bowiem to co zrobiła zwłaszcza w ostatnich latach  

w kwestii ochrony zabytków i prowadzenia programów gminnych jest rzeczą ogromną. 

Rozstrzygnęliśmy już konkurs na następczynię Pani Barbary. Jest to Pani Izabela Mikuła, 

która z wykształcenia jest architektem. Już pracuje w urzędzie. Jest to jej pierwsza sesja. 

Wyraziła nadzieję, że w sposób płynny przejmie wszystkie obowiązki. Jest świdniczanką, tak 

jak wspomniała architektem, zakochana w zabytkach Świdnicy. Pożyczyła Pani Izabeli, aby 

między nami jako urzędnik czuła się dobrze, żeby współpracowała z radnymi. Jest 

przekonana, że tak właśnie będzie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski -  powiedział- witamy serdecznie  

i gratulujemy.  

Zaproponował połączenie kolejnych punktów porządku obrad, tj. aby po przedstawieniu 

sprawozdań z działalności danej komisji za 2023 rok przedstawione były od razu plany pracy 

komisji na 2024 rok. 
_______________________________ 

 

Ad 6. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej  

w Świdnicy za 2023 rok.  

Ad 7. Przedstawienie Planów pracy Komisji Rady Miejskiej  

w Świdnicy na 2024 rok. 
 

Sprawozdanie z działalności za 2023 rok oraz Plan pracy na 2024 rok Komisji Budżetu            

i Finansów przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Rumiancew-Wróblewska      

(zał. nr 8,9). 

 

Sprawozdanie z działalności za 2023 rok oraz Plan pracy na 2024 rok Komisji Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił Przewodniczący Komisji Marcin Wach             

(zał. nr 10,11). 

 

Sprawozdanie z działalności za 2023 rok oraz Plan pracy na 2024 rok Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Współpracy Międzynarodowej przedstawiła Przewodnicząca Komisji 

Danuta Morańska (zał. nr 12,13). 

 

Sprawozdanie z działalności za 2023 rok oraz Plan pracy na 2024 rok Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Infrastruktury przedstawił Przewodniczący Komisji Krzysztof Grudziński 

(zał. nr 14,15). 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Wiesław Żurek przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komisji Rewizyjnej za 2023 rok (zał. nr 16). 

_______________________________ 

 

Ad 8. Przedstawienie i przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na 2024 rok. 
 

Projekt uchwały nr  LXII/1 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej na  rok 2024  

przedstawił przewodniczący Komisji- Wiesław Żurek - (zał. nr 17). 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej 

nie wpłynął żaden wniosek. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie plan pracy Komisji 

Rewizyjnej na 2024 rok : 

 

w głosowaniu: za - 20, przeciw -0 , wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 18) 

 

projekt uchwały nr LXII/1 został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

_______________________________ 

 

Ad 9. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie  
 

Ad 9.1. 

Projekt uchwały nr LXII/2 w sprawie ustalenia rocznego planu potrzeb w zakresie 

wykonywania prac społecznie użytecznych na rok 2024 przedstawił Zastępca Prezydenta 

Krystian Werecki (zał. nr 20). 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr  LXII/2: 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 21) 

 

projekt uchwały nr LXII/2  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.2. 

Projekt uchwały nr LXII/3 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla dzielnicy 

mieszkaniowej  „Zawiszów” w Świdnicy, dla obszaru ograniczonego od północy – granicą 

administracyjną miasta, od wschodu – skarpą oddzielającą tereny zalewowe rzeki Bystrzycy, 

od południa – granicą terenów zainwestowanych Osiedla Zawiszów i od zachodu – 

projektowanym przebiegiem ulicy Kazimierza Wielkiego przedstawiła Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej i Architektury Małgorzata Osiecka (zał. nr 23) 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - czy ten plan uwzględnia utrzymanie terenów zielonych  

w dotychczasowym stanie? Chodzi mu dokładnie o tzw. stawie hycel i jego okolicach.  

On stanowi taka enklawę dla zwierzyny, dla roślinności. Czy można być spokojnym, że ten 



 8 

staw zostanie, nie ostanie obudowany domami, drogami, asfaltem i betonem? Czy nie ma 

takich obaw? 

 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Architektury Małgorzata Osiecka - ogłoszenie 

tekstu jednolitego nie zmienia zupełnie przeznaczeń. Mamy plan dokładnie w takim samym 

kształcie plan w jakim go podjęliśmy. Ten plan nie obejmuje obszarów zielonych o które pyta 

pan radny. On jest w części innego planu. Dotychczas w ustaleniach są to tereny zielone. 

Tylko w przypadku podjęcia uchwały zmiany przedmiotowego planu można byłoby 

wprowadzać jakieś zmiany. Jej zdaniem jest to taki obszar, który pozostaje do utrzymania. 

Ten plan nie sięga terenów o które pyta pan radny. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr  LXII/3: 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 24) 

 

projekt uchwały nr LXII/3  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.3. 
Projekt uchwały nr LXII/4 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad 

udzielania z budżetu Gminy Miasta Świdnicy dotacji celowych na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków przedstawił Zastępca Prezydenta Krystian 

Werecki (zał. nr 26). 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr  LXII/4: 

w głosowaniu: za - 20, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 27) 

 

projekt uchwały nr LXII/4  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  28 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.4. 

Projekt uchwały nr LXII/5 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do partnerstwa 

powołanego do realizacji projektu pn. „Program Modernizacji Budynków Użyteczności 

Publicznej w Gminie Miasto Świdnica (Projekt PM BUP)” przedstawiła Dyrektor Wydziału 

funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz (zał. nr 29). 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 
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Radny Krzysztof Lewandowski - pani dyrektor wspomniała, napisane jest to też w projekcie, 

że zarezerwowanych jest 12 milionów złotych. Co to oznacza? Zarezerwowane dla nas, przez 

nas w naszym budżecie? Jeśli tak, to na który rok bo w tym budżecie tego nie było. 

 

Dyrektor Wydziału funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Gospodarczego Anna Skrzypacz - 12 

milionów to jest dotacja zarezerwowana dla Gminy Miasto Świdnica w ramach Funduszu 

Sprawiedliwej Transformacji w całej puli środków ZIT-u aglomeracji. Nie w naszym 

budżecie, tylko w ZIT Aglomeracji Wałbrzyskiej. W związku z tym na to działanie mamy 12 

milionów i teraz my w ramach naszych działań będziemy przygotowywać wniosek gdzie 

mamy szanse 12 milionów wykorzystać jako 70% kosztów kwalifikowanych inwestycji. 

Pozostałe 30% to jest wkład miasta. Niemniej jednak należy pamiętać, że mamy jeszcze 10% 

środków krajowych przewidzianych do tego działania. 80% jest więc dotacji, a 20% wkładu 

własnego. Zaznaczyła, że jest to Fundusz Sprawiedliwej Transformacji i w związku z tym 

jesteśmy limitowani czasem. Zgodnie z porozumieniem i umową partnerską między Komisją 

Europejską, a naszym krajem fundusz ten powinien być rozliczony do końca 2026 roku.  

W związku z tym mamy nadzieję, że jak najwcześniej będą ogłaszane nabory, nawet 

niekonkurencyjne, ponieważ czas na realizację jest coraz krótszy. To będzie wymagało 

naprawdę dużo pracy abyśmy mogli i organizacyjnie i proceduralnie to zrealizować w tak 

krótkim czasie. Ale jest to możliwe i do tego się przygotowujemy. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr  LXII/5: 

w głosowaniu: za - 19, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 30) 

 

projekt uchwały nr LXII/5  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr  31 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.5. 

Projekt uchwały nr LXII/6 w sprawie zmiany budżetu przedstawił Skarbnik Miasta             

dr Kacper Siwek (zał. nr 32). 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Wiesław Żurek - zapytał o zapis z uzasadnienia działu 3 pomoc społeczne, który 

zacytował: 

"3)  dział 852 Pomoc społeczna  

a) rozdz. 85205 Pomoc społeczna  

Zwiększa się wydatki o kwotę 106 320,00 zł z przeznaczeniem na wydatki realizowane 

w ramach projektu pn. „Świdnica przeciw przemocy” finansowanego ze środków 

Norweskiego Mechanizmu Finansowego 2014-2021 na podstawie zawartego aneksu do 

umowy nr 2/2023/DFS-III z dnia 21.02.2023 r. 

Poprosił o bliższe informacje na ten temat. Co to za pieniądze i na co one mają być 

przeznaczone w tym przedsięwzięciu? 

 

Skarbnik Miasta dr Kacper Siwek - to są środki, które zasilają nasz budżet od zeszłego roku 

na realizację projektu pn. „Świdnica przeciw przemocy”. Więcej szczegółów będzie mogła 

podać dyrektor MOPS lub Pani Anna Skrzypacz. 
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Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - to jest program, który my realizujemy od 

miesięcy. To jest ta cześć, która wprowadzona jest w tej chwili natomiast projekt jest 

realizowany od ubiegłego roku, bardzo szeroko propagowany i nagłaśniany w Polsce. 

Mieliśmy kilka medialnych spotkań z osobami uczestniczącymi i o tym programie bardzo 

szeroko było w Polsce. Program ten polega na przeprowadzeniu całego cyklu wykładów, 

warsztatów prowadzonych przez ekspertów, specjalistów od przemocy w rodzinie, 

specjalistów z zakresu prawa. Uczestniczą w nich przede wszystkim pracownicy pomocy 

społecznej, sądu, kuratorzy sądowi, pracownicy policji, straży miejskiej. Jest to cały cykl, 

który ma przygotować pracowników takich właśnie instytucji na należyte reagowanie na akty 

przemocy zarówno od strony proceduralnej, prawnej jak i psychologicznej, udzielanie 

wsparcia osobom dotkniętym przemocą, należyte zabezpieczenie takich osób. Możemy ten 

program realizować dzięki środkom pozyskanym przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Bardzo dobre opinie słyszymy od uczestników, ale także od obserwatorów. Jest to jeden  

z najlepiej przygotowanych i przeprowadzonych programów w Polsce jeśli chodzi o zjawisko 

przemocy. 

 

Radny Michał Zastawny - zapytał o przeniesienie środków między działami, tj. przeniesienie 

46 000 zł z wymiany słupów ogłoszeniowych na administrowanie cmentarzami. Skąd ta 

kwota? Jeśli przenosimy to już wycofujemy się z wymiany tych słupów? A jeśli będziemy 

mieli to zadanie realizować to będzie to w tym roku czy przyszłym? Na co przeznaczone będą 

środki jeśli chodzi o administrowanie cmentarzami? 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - odpowiedział, że cmentarz 

wymaga administrowania. Wybieramy w drodze przetargu firmę. Zakładaliśmy, że 

administrowanie cmentarzem nie będzie pociągało dodatkowych kosztów. Te koszty 

wiązaliśmy w roku ubiegłym bardzo mocno w zakresie przede wszystkim konieczności 

wywozu odpadów komunalnych. Sądziliśmy, że się zatrzymamy, niestety tak się nie stało. 

Wzrost ceny administrowania dotyka kwoty kosztów o 14,3% w związku z tym kwota, którą 

płacimy za administrowanie wymaga tych 46 000 zł o których mówił pan skarbnik. 

Administrowanie cmentarzami jest rzeczą wymaganą bo to są nasze cmentarze komunalne, 

natomiast ze słupami jeszcze chwilę możemy poczekać. Mamy tych słupów jeszcze 

kilkadziesiąt, z tego co pamięta między 30 a 40 i w naszej polityce zapewne jest zapisany 

moment, że będziemy je wymieniać bo "one niczym nie grzeszą" jeśli chodzi o ich estetykę, 

ale spełniają swoją funkcję. Poprosił o przyjęcie tej propozycji ponieważ w przeciwnym 

wypadku będziemy mieli problem z administracją cmentarza. 

 

Radny Michał Zastawny - czy planowany jest jeszcze wzrost tych wydatków? 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - umowa nie przewiduje 

wzrostu wydatków aczkolwiek przy tej okazji chciałby poinformować, że dużą część 

wydatków na cmentarz pochłaniają nam koszty wywozu nieczystości. Chwilę temu, w tej 

kadencji, rada podjęła decyzję o podwyższeniu kosztów wywozu nieczystości z terenów 

zamieszkałych o 300 %. To skutkuje tym, że my wywożąc odpady z cmentarzy komunalnych 

spotkaliśmy się z inną wartością proponowaną w przetargu przez administratora, który te 

koszty 300% wliczył do ceny. Koszt utylizacji odpadów to jest 25% tego ryczałtu. Pieniądze, 

które trochę przekładamy z jednej kieszeni do drugiej, bo ciągle to jest cały czas ten sam 

budżet, to są nasze, miejskie pieniądze. Z Panem Prezydentem Krystianem Wereckim  

i z zespołem radców prawnych podjęliśmy dialog co do możliwości ominięcia jakoś tych 

kosztów, aby tych pieniędzy z kieszeni do kieszeni nie przekładać. Na ten moment to się nie 

udało, ale ma przyrzeczenie ze strony pana prezydenta, że w przyszłym roku będziemy ten 

dialog kontynuować co do obniżenia kosztów administrowania w kolejnych latach żeby z 

automatu nie było takich sytuacji, że jak miasto będzie podnosiło ceny, a pewno będzie 

podnosiło ceny za wywóz nieczystości z terenów niezamieszkałych, to wprost 
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proporcjonalnie decydowało to o konieczności zwiększenia kosztów administrowania 

cmentarza. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - nie jest tajemnica, że zarządcą wszystkich cmentarzy w 

mieście jest Farma Miejska Karpiński. Wiemy, że oni administrują, zarządzają i czerpią chyba 

tą lwią część wszystkich przychodów, zysków czy tego co się z tym wiąże. Czy nie 

moglibyśmy na nich scedować, skoro oni właściwie na tym cmentarzu są i wszystko robią 

poza śmieciami. Przekażmy im również śmieci, niech to robią bo...  

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - odpowiedział, że w cenie 

są te śmieci, to jest te 25 % kosztów ryczałtu. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - czyli dokładamy? 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - odpowiedział, że nie 

dokładamy. Wymagamy od nich żeby złożyli we właściwym terminie deklarację co do ilości 

wywożonych nieczystości z terenu cmentarza i w ślad za tym pojawiają się z ich strony 

koszty. Zakład oczyszczania miasta czy Eneris obciąża Farmę Miejską fakturą za wywóz 

nieczystości, a oni wliczają tą kwotę do ceny ryczałtu związanej z administrowaniem. 

Zaprosił radnego do lektury przedmiotu umowy, zobaczy ile tam jest pozycji i ile to kosztuje. 

To wszystko jest wiedza transparentna. My z tego żadnej tajemnicy nie robimy. Piszemy 

czego wymagamy, w jakich terminach, ile to kosztuje i jaką to daje sumę w postaci ryczałtu. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - wiadomo, że wszytko jest transparentne, ale też wiadomo, 

że usługi farmy Miejskiej są drogie. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - odpowiedział, że nie 

podziela poglądu radnego w tej kwestii. Skąd ta wiedza, że tam jest drogo? 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - czy w takim razie to wymaga aneksu, czy my im dokładamy 

bo oni powiedzieli, że o tyle wzrosły koszty i tyle trzeba dać? 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - odpowiedział, że sądził, że 

uda się wspólnie z panem prezydentem i radcą prawnym dokonać zmiany metody rozliczenia 

kosztów administrowania cmentarza. Taki dialog był poprowadzony w czwartym kwartale 

ubiegłego roku. Jesteśmy dosyć blisko, aczkolwiek się to nie udało. W związku z tym w 

postępowaniu małym wybraliśmy administratora na miesiąc styczeń, zawierając odrębną 

umowę, która w kwocie łącznej z tym kolejnym postępowaniem, które zakończyliśmy i które 

przekazuje administrowanie między lutym a grudniem, podnosi cenę o 14,3%. Natomiast 

musimy pamiętać o tym, że z jednej strony to jest sprawa wydatkowa, a z drugiej (czego 

uczył nas długo pan skarbnik) musimy mieć też dochody żeby łącznie kwotę na dwa 

cmentarze znaleźć i opłacić. Na pewno na cmentarzach nie zarabiamy. Natomiast co się 

mieści w tych kwotach, żeby nie było, że tylko administrowanie. Pamiętajmy, że w budżecie 

przyjętym przez radnych chwilę temu jest zapisana kwota pół miliona złotych na rozbudowę 

cmentarza. Zapewne widzą radni nasze działania związane z rozbudową nowej części 

cmentarz słowiańskiego. To jest jedno działanie związane z tym abyśmy mieli miejsca na 

pochówki. Z drugiej strony, szanując budżet, po raz pierwszy w historii, w roku 2024, 

będziemy korzystać z kwater, które odzyskujemy spośród tych kwater ziemnych, które nie są 

opłacane. W przypadku cmentarza na ulicy Łukasińskiego pojawia się ilość 55 kwater 

grzebalnych, które w sposób bezinwestycyjny pozyskujemy. W przypadku cmentarza 

słowiańskiego jest to ok 100 kwater. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - pan dyrektor powiedział, że miasto na cmentarzu nie 

zarabia- i bardzo dobrze bo nie powinniśmy zarabiać. Farma Miejska raczej na pewno zarabia 
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i dlatego uważa, że powinni te 46.000 zł wliczyć sobie jako dodatkowe koszty i nie wyciągać 

ręki do miasta. Takie jest jego zdanie, ale zapewne zrobione zostanie inaczej. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr  LXII/6: 

w głosowaniu: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 6, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 33) 

 

projekt uchwały nr LXII/6  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 

 

Ad 9.6. 

Projekt uchwały nr LXII/7 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Świdnicy przedstawił Skarbnik Miasta dr Kacper Siwek (zał. nr 

35). 

 

Komisja Budżetu i Finansów  wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Komisja Uchwał i Wniosków poinformowała, że w sprawie projektu uchwały nie wpłynął 

żaden wniosek. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr  LXII/7: 

w głosowaniu: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 6, 

(imienny wykaz głosowania radnych - zał. nr 36) 

 

projekt uchwały nr LXII/7  został przyjęty. 

 

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 

_______________________________ 

 

Ad 10. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności  

          po 21.12.2023 r. 

 
Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że radni otrzymali sprawozdanie 

na piśmie i nie będzie go odczytywać. Poprosiła o ewentualne pytania.  

W załączeniu:  

 sprawozdanie Prezydent Miasta z działalności po 21.12.2023 r. (zał. nr 38) 

 sprawozdanie ze stanu i struktury bezrobocia w mieście Świdnica (zał. nr 38a) 

 wykaz postępowań podprogowych o wartości od 85 000 do 130 000 zł, zgodnie  

z Regulaminem udzielania zamówień podprogowych o wartości do 130 000 zł netto, 

sporządzony od dnia 20.12.2023 r. do dnia 24.01.2024 r. (zał. nr  38b) 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych 

sporządzony od dnia 20.12.2023 r. do dnia 24.01.2024 r. (zał. nr  38d) 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami 

sporządzony od dnia 20.12.2023 r. do dnia 24.01.2024 r. (zał. nr  38d). 

 informacja dot. wydanych zarządzeń Prezydenta Miasta (zał. nr 38e) 
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Radni nie zadali pytań do sprawozdania. 

_______________________________ 

 

Ad 11. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  
 

Interpelacje odczytali/złożyli radni: 

- Luiza Nowaczyńska -…………………………………………………… (zał. nr 39-41) 

- Krzysztof Lewandowski -………………………………………...………… (zał. nr 42) 

- Violetta Wiercińska --……………………………………………...…… (zał. nr 43-44) 

- Zofia Skowrońska-Wiśniewska - w imieniu mieszkańców poprosiła o przedstawienie 

jak będzie wyglądało zamknięcie ulicy Wodnej w związku z remontem mostu. Czy 

tam będzie sygnalizacja świetlna czy też będą zastosowane inne formy przejazdu 

przez most? Jest to newralgiczna droga, która zapewne spowoduje paraliż tej części 

miasta. 

- Magdalena Rumiancew-Wróblewska-……………………………...……… (zał. nr 45) 

- Krzysztof Grudziński -………………………………………………...…… (zał. nr 46) 

- Jan Jaśkowiak-……………………………………………………........... (zał. nr 47-51) 

- Lesław Podgórski -…………………………………………….........……… (zał. nr 52) 

- Violetta Wiercińska - czy w obrębie Kościoła Pokoju można byłoby zamontować 

monitoring wizyjny ze względu na to, ze jest to nasz zabytek wpisany na Listę 

Światowego Dziedzictwa UNESCO i powinien być pod ochroną? 

 

Ponadto, bez odczytywania na sesji, interpelacje złożyli radni: 

- Andrzej Ora -………………………………………………...................… (zał. nr 53-56) 

 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - w odpowiedzi na niektóre interpelacje 

powiedziała: 

- Kościół Pokoju - wiemy, że policji udało się znaleźć sprawcę, będzie on ukarany, natomiast 

to właściciel nieruchomości musi zadbać o zabezpieczenie obiektu. Przekażemy ten postulat 

do parafii, ponieważ takie są obowiązki właściciela- ochrona własności. To nie jest własność 

miasta. Po tych incydentach, bo nie był to pierwszy incydent z niszczeniem tego muru parafia 

taki monitoring powinna założyć, tym bardziej, że przy dzisiejszych technologiach nie są to 

duże wydatki, a wtedy ma się pełną kontrolę nad zapisem, ustawieniem kamer, podglądem. 

Zasugerujemy coś takiego, 

- nieruchomość przy ul. Leśnej - w tym tygodniu miała przyjemność uczestniczyć  

w oficjalnym przekazaniu placu budowy. Przyjechał prezes firmy Sirbud Pan Daniel Sip. 

Obejrzeliśmy obiekt. W jego opinii duża część tej konstrukcji jest porządnie przygotowana  

i bez większych poprawek będzie mogła być uwzględniona w realizacji zadania. 

Przypomniała, że tam powstanie 28 mieszkań w systemie TBS. Inwestorem jest Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego. Zadanie ma być wykonane zgodnie z umową w 15 miesięcy. 

Prawdopodobnie jeżeli nic nie stanie na przeszkodzie powinno się to w tych 15 miesiącach 

zamknąć. 

- "Polski Ład" - uzyskaliśmy środki na remont MOPS i biblioteki przy ulicy Franciszkańskiej. 

Przedszkole nr 6 przenieśliśmy do puli środków unijnych i będziemy chcieli pozyskać na ten 

cel pieniądze albo z naszych aglomeracyjnych środków albo z Funduszu Sprawiedliwej 

Transformacji. Ma nadzieję, że temat ten się dobrze zakończy. Bardzo jej zależy, aby ten 

remont zrobić. Mamy dokumentację wnętrza i zewnętrza tego obiektu. Łącznie jest to według 

niezaktualizowanego kosztorysu ok. 6 milionów złotych. Będziemy starali się to zadanie 

podzielić, czyli najpierw zrobić obiekt z zewnątrz. Prace wewnątrz będą się wiązały ze 

zmianą organizacji pracy tego przedszkola. To nie będzie łatwy temat, ale o nim nie 

zapominamy. Środki, które otrzymaliśmy z funduszu  na zabytki zostaną przeznaczone na 
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remont dwóch obiektów na ulicy Franciszkańskiej, czyli MOPS na ul. Franciszkańska 8  

i Biblioteka Publiczna na ul. Franciszkańskiej 18. 

- remont ulicy Kanonierskiej - dostarczymy informacje na temat naszych działań prawnych. 

Podkreśliła, że zadanie mieliśmy realizować wspólnie. Deweloper miał realizować tę część 

bezpośrednio przy budynkach. Od budynku do wiaduktu to było nasze zadanie. Ponieważ 

deweloper nie dotrzymał słowa i nie zrealizował tego w terminach zawartych w umowie,  

a udało się pozyskać środki rządowe zrealizujemy to w całości, ale oczywiście nie odpuścimy. 

Będziemy dochodzić odszkodowania w sądzie. Nie było takiego pytania, ale chciała 

powiedzieć głośno, bowiem takie pytania trafiają od mieszkańców, którzy boją się o ruch na 

ulicy Kanonierskiej, aby nie był to skrót do drogi krajowej nr 35. Ten zjazd istniejący zostanie 

zamknięty. Nie będzie przejezdności na DK-35. Byłoby to zbyt niebezpiecznie. Tam będzie 

zrobiony plac do zrobienia nawrotu. Będzie to ulica dwukierunkowa, ale zamknięta, 

dedykowana właścicielom, użytkownikom nieruchomości, którzy wzdłuż ulicy Kanonierskiej 

się znajdują. 

- apteki - trudny temat. Też ma takie informacje. Nadzór na aptekami sprawuje Starostwo 

Powiatowe, ale oni też mają związane ręce ponieważ apteki są własnością podmiotów 

prywatnych. My postaramy się, może wspólnie z panem starostą taki apel do właścicieli aptek 

wystosować. Dla niej jest to również sytuacja niewyobrażalna, tym bardziej że osoby, które  

w sytuacjach nagłych korzystają z tej nocnej opieki lekarskiej (jest często konieczność 

podania leku od razu) to zostają absolutnie bezradne. Takiej sytuacji w Świdnicy jeszcze nie 

było, tym bardziej, że w Świdnicy aptek jest bardzo dużo i zrobienie takiej rotacji w dyżurach 

naprawdę, jej zdaniem, nie jest wielkim kłopotem. Powiedziała, że sama z takiej pomocy 

korzystała, gdy dzieci były małe i zdarzały się oczywiście przypadki, że w środku nocy 

jechało się po lekarstwa. Wie, że większość aptek jest przygotowana do sprzedaży nocnej, 

czyli ma okienka, które pozwalają na podanie recepty, wydanie leku, pieniędzy bez 

konieczności wpuszczania do środka klientów. Będziemy interweniować. Dla niej też jest to 

niewyobrażalna sytuacja. 

- ubytki w jezdni - poprosi o uzupełnienie dyrektora Glebę, ale od raz chciała uczulić, że po 

pierwszej fali mrozów zareagowaliśmy częściowymi uzupełnieniami patrząc przede 

wszystkim na miejsca gdzie te dziury były wyjątkowo głębokie. Pani Wiesława Tetkowska, 

która się zajmuje tym obszarem działalności stosowała dwie technologie, w zależności od 

temperatury. Tam gdzie można było zastosować masę ciepła to to robiliśmy, natomiast  

w takich ekstremalnych sytuacjach, kiedy te ubytki były duże, głębokie i mogły skutkować 

uszkodzeniem auta stosowano masę na zimno - to jest rozwiązanie tymczasowe, ale innego 

wyjścia w tym momencie nie ma. Obawiamy się, że teraz będziemy mieli powtórkę  

w znacznej mierze w tych samych częściach gdzie już interweniowaliśmy. Podkreśliła, że 

mieszanki, które stosujemy, każda mieszanka, wszystko co sypie się na jezdnię niestety jest 

też agresywne dla asfaltu i im więcej soli idzie na jezdnię tym później więcej ubytków. 

Poprosiła, bowiem mamy różne uruchomione metody, e-mailowo, przez aplikacje, 

telefonicznie, jeśli widać (ona sama też zgłasza jako obywatel i robi zdjęcia) taki ubytek, aby 

zgłosić się do Pani Wiesławy z taką informacją jak najszybciej. Ona codziennie, można 

powiedzieć patroluje miasto, ale przy takiej ilości ulic nie jest możliwe, aby zobaczyła 

wszystko. Kiedy informacja do niej dociera to nieraz interwencja jest dosłownie następnego 

dnia. Jedzie ekipa, która ma wyznaczony harmonogram prac i wykonuje go zgodnie ze 

wskazaniami. Poprosiła dyrektora Glebę o uzupełnienie swojej wypowiedzi. 

- gazownia na Osiedlu Młodych - my niestety nie mamy żadnej możliwości interweniowania 

w harmonogram prac gazowniczych. Miasto nie udziela zezwoleń, tylko Starostwo 

Powiatowe. Natomiast jeśli zniszczenia dotykają mienia miejskiego mamy prawo domagać 

się do doprowadzenia do stanu sprzed prowadzenia prac. Nie wszystkie tereny, które są objęte 

zakresem prac są terenami miejskimi. Przypomniała, że na Osiedlu Młodych mamy czasem 

problem z realizacją chodnika bo mamy własność spółdzielni, własność wspólnot 

mieszkaniowych, własność miasta. Tak więc nie jest to proste. Poprosiła dyrektora Glebę o 

informacje na temat ubytków i mostu na ulicy Wodnej. 

 



 15 

Zastępca Prezydenta Krystian Werecki - odnosząc się do zapytania radnego Jaśkowiaka, który 

pytał o strażników miejskich, którzy interweniowali w mieście powiedział, że oczywiście 

spotkamy się w tej sprawie z panem komendantem. Stan zdrowia strażników jest dobry, nic 

się więcej nie zadziało. Jeżeli podejmiemy decyzję o ewentualnym spotkaniu  

z funkcjonariuszami to oczywiście pana radnego o tym poinformujemy. 

 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - odnośnie remontu ulicy Kanonierskiej dopytała  

w imieniu mieszkańców tej części, która nie będzie remontowana  czy nie ma możliwości, 

aby w całości ta ulica została wyremontowana? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - braliśmy pod uwagę tylko ten nowy fragment. 

Jesteśmy po sesji otwarcia ofert. Wiemy, że jest duże zainteresowanie. Jeżeli firma, która 

zaproponowała najniższą cenę, jest ceną poniżej naszego kosztorysu, poniżej poziomu 

zabezpieczonych środków, jeżeli okaże się, że oferta jest złożona prawidłowo to będzie 

rozmawiać z dyrektorem Glebą żeby na tej pierwszej części ulicy Kanonierskiej wykonać 

remont nakładki. Zwróciła uwagę, że takie remonty staramy się w miarę możliwości robić. 

Rezygnujemy na niektórych ulicach z remontów cząstkowych, a dajemy całą nową nakładkę. 

Taki fragment robiliśmy ostatnio na Zawiszowie - jest sfrezowanie, położenie nowego asfaltu 

bez prac o szerszym znaczeniu, bez prac polegających na wymianie instalacji, ale to od razu 

bardzo podnosi komfort jazdy. Przeliczymy to i być może uda się choćby taki remont zrobić. 

Ten główny remont będzie  od wiaduktu kolejowego do drogi krajowej nr 35. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - odnośnie remontów 

cząstkowych dróg powiedział, że przedsiębiorcy, którzy dysponują otaczarniami do produkcji 

mas mineralno-asfaltowych na zimno remontują je w okresie zimy w związku z tym są jakby 

dwa problemy. Jedno to, tak jak mówiła pani prezydent, która mówił, że warunki 

atmosferyczne decydują o wyborze technologii, a dwa to możliwość dostępu do masy na 

gorąco. Jest dzisiaj po spotkaniu z Panem Dyrektorem Stanisławem Wroną ze Świdnickie go 

Przedsiębiorstwa Robót Drogowo-Mostowych i powiedział on, że w przyszłym tygodniu 

uruchamia otaczarnię, tzn. że w przyszłym tygodniu wykorzystując korzystne warunki 

atmosferyczne będziemy coś w Świdnicy na pewno łatali z tych miejsc szczególnie 

niebezpiecznych. Próbujemy natomiast zmienić naszą filozofię postrzegania. W tej chwili 

mamy w postępowaniu uzupełniającym uruchomioną procedurę uzyskania jeszcze lepszej 

ceny na te tzw. duże łaty, czyli fragmentarycznie duże nakładki o powierzchni co najmniej 

1000m2. W tych negocjacjach, które dzisiaj mają miejsce negocjujemy tą cenę żeby w tych 

kosztach remontów cząstkowych się zmieścić. Wynika to z tego, że m2 łaty to kwota 400-600 

zł, natomiast koszt nakładki jest ok pięć razy tańszy. Tylko łata musi mieć określony rozmiar 

żeby się to przedsiębiorstwu opłacało. To nie jest tak, że przychodzi ktoś z piłą diamentową, 

wycina, okleja tą łatę jakimś spoiwem potem zabudowuje ją na gorąco tylko przyjeżdża po 

prostu frezarka, która dany odcinek frezuje. 

Cieszymy się, że odcinek ulicy Kanonierskiej wykonamy. Na odcinek od wiaduktu w 

kierunku ul. Łukasińskiego też szukamy zewnętrznego dofinansowania żeby remont tej 

nakładki wesprzeć środkami rządowymi. Pytanie jest czy dzisiejsi decydenci znajdą na to 

pieniądze. W ostatnim roku w ramach przebudowy dróg lokalnych/samorządowych pieniądze 

dedykowane dla powiatów i dla gmin również można było poza inwestycjami prowadzić 

remonty. Tutaj widzimy też możliwości pozyskania jakiegoś zewnętrznego źródła 

finansowania, ale to wymaga jeszcze chwili czasu. 

Remont na ulicy Wodnej potrwa 26 tygodni, tj. koniec remontu wypada na 13 września. 

Powiedział, że mamy nadzieję, iż to się zakończy wcześniej. W przyszłym tygodniu 

przekazujemy plac budowy. Możemy spodziewać się tego, że w lutym na tym obiekcie 

mostowym będą dosyć duże problemy z przejezdnością, ale w specyfikacji napisaliśmy, że 

nie przewidujemy wyłączenia tego obiektu z ruchu tylko wprowadzenie ruchu wahadłowego. 

Będzie sygnalizacja świetlna, która będzie tym ruchem kierowała. 

                                          _______________________________ 
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Ad 12. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 
 

Radna Zofia Skowrońska-Wiśniewska - czy znany już jest termin sesji lutowej? 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że sesje planuje zwołać na 23 

lutego. Poprosił wszystkich radnych o obecność z uwagi na to, że to jedna z ostatnich sesji  

i chciałby, aby rada zrobiła sobie wspólne zdjęcie. 

Zgodnie z ustawą z dnia 29 września 2022 r. o przedłużeniu kadencji organów jednostek 

samorządu terytorialnego kadencja rad gmin uległa przedłużeniu do dnia 30 kwietnia 2024 r. 

W związku z powyższym radni obowiązani są do złożenia dwóch oświadczeń majątkowych: 

- na 2 miesiące przed upływem kadencji, tj. w dniu 29 lutego 2024 r., według stanu na dzień 

29 lutego 2024r., 

- w terminie do 30 kwietnia, według stanu na dzień 31 grudnia 2023 r. 

Zaprosił wszystkich mieszkańców do udziału w 32 finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej 

Pomocy. 

 

Radny Jan Jaśkowiak - podziękował władzom miasta, funkcjonariuszom straży miejskiej, 

policji i wszystkim, którzy zaangażowali się w organizację tegorocznego orszaku Trzech 

Króli oraz wszystkim, którzy byli obecni tego dnia. Naprawdę stworzyliśmy wspólnie razem 

świetne wydarzenie. 

_______________________________ 

 

Ad 13. Zakończenie LXII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski podziękował wszystkim za przybycie i zamknął obrady słowami - „zamykam 

LXII sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 

 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

 

Na tym protokół zakończono.    PRZEWODNICZĄCY RADY 

Protokołowała:        Jan Dzięcielski 

 Hanna Surma 

..................................................... 

       / Hanna Surma /  

Świdnica, dnia 26.01.2024 r.             

 

 

 

 

 


